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Medborgarförslag gällande fler badbryggor och 
bastu 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Den del av medborgarförslaget som innebär att båtbryggor 

omvandlas till badbryggor överförs till idrottsnämnden för 
besvarande. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att fler badbryggor, bastuanläggningar samt ett kallbadhus 
anläggs inom Södermalms stadsdelsområde. Utbudet av dessa 
anläggningar är eftersatt och möter, enligt förslagsställarna, inte 
medborgarnas önskemål. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad och bastubad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling. 
 
I verksamhetsplanen för 2023 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
där det under året pågår en utredning kring vilka förutsättningar 
som finns för detta. Förvaltningen kommer i samband med 
kommande verksamhetsplaner återkomma med förslag på 
eventuella ytterligare platser, utöver en utökning av strandbadet i 
Tantolunden, där fördjupad utredning kan påbörjas i enlighet med 
stadens framtagna ”Handlingsplan för nya bad 2022”. 
 
Då idrottsnämnden utgör kontaktyta gentemot bland annat 
båtklubbarna inom staden föreslår förvaltningen att 
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stadsdelsnämnden överför den del av medborgarförslaget som 
innebär att båtbryggor omvandlas till badbryggor till 
idrottsnämnden för besvarande. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att fler badbryggor, bastuanläggningar samt ett kallbadhus 
anläggs inom Södermalms stadsdelsområde. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 24 augusti 2023 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget anges att det ofta är trängsel på bryggorna vid 
Tanto och längs med Årstaviken. Förslagsställarna önskar med 
anledning av detta att det ska finnas fler badbryggor och andra 
badmöjligheter runt Södermalm. I förslaget föreslås bland annat att 
båtbryggor i vissa fall görs om till badbryggor då dessa, enligt 
förslagsställarna, tar mycket plats i anspråk. Om några av 
båtbryggorna kan göras om till badbryggor skulle fler människor 
kunna få användning och glädjas av dessa.  
 
I förslaget anges att man från förslagsställarnas sida inte ser något 
intresse från stadens sida att skapa fler möjligheter för medborgarna 
att kunna basta och bada i världens kanske mest vattenfyllda 
huvudstad. I detta sammanhang beskrivs kallbadhuset i Helsingborg 
som pryder stadens centrala delar och ger invånarna god tillgång till 
badmöjlighet och bastu året om. I Stockholm saknas däremot 
kallbadhus trots att vintrarna är långa och vattentillgången god. 
 
I medborgarförslaget framförs vidare att det finns vetenskapliga 
studier som pekar mot att kallbad och bastubad ger positiva 
hälsoeffekter vilket är ett argument för att fler bad- och 
bastuanläggningar anläggs.  
 
Mot bakgrund av ovannämnda anger förslagsställarna att det vore 
positivt om medborgarförslaget kan utredas och prioriteras i närtid 
då ett genomförande av förslaget skulle innebära stor utdelning för 
medborgarna till en relativ liten kostnad.  
 
I medborgarförslaget anges avslutningsvis att Stockholms stad 
ligger långt efter andra städer när det gäller tillgänglighet till vatten 
och bad. Utbudet av badbryggor, bastuanläggningar och kallbadhus 
är eftersatt och möter, enligt förslagsställarna, inte medborgarnas 
önskemål.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
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stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 9 oktober 2023. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad och bastubad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling.  
 
Den 30 augusti 2022 godkände miljö- och hälsoskyddsnämnden 
”Handlingsplan för nya bad 2022” som syftar till att peka ut förslag 
på platser där nya bad skulle kunna etableras och därmed förbättra 
tillgången till bad för stockholmarna. Handlingsplanen tydliggör 
vilka krav som ställs vid inrättande av ny offentlig badplats och ger 
vägledning kring arbetsgång från förslag till genomförande. 
 
De platser som enligt handlingsplanen är aktuella att undersöka 
vidare för nya bad inom Södermalms stadsdelsområde är: 
 
• Anders Franzéns park  
• Nedanför Erikdalslundens koloniområde 
• Fredriksdalstorget  
• Hammarbyterrassen 
• Reimersholme (fyra platser) 
• Utökning av strandbadet i Tantolunden 
 
Enligt förvaltningen bör i första hand de platser som anges i 
handlingsplanen utredas vidare innan ytterligare eventuella platser 
övervägs. 
 
I verksamhetsplanen för 2023 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
där det under året pågår en utredning kring vilka förutsättningar 
som finns för detta.  
 
Förvaltningen kommer att arbeta med att undersöka vilka ytterligare 
platser, utöver en utökning av strandbadet i Tantolunden, där det 
bedöms finnas bäst förutsättningar att anlägga nya bad. Detta gäller 
exempelvis området nedanför Eriksdalslundens koloniområde där 
bad är tillåtet. På denna plats kan det enligt förvaltningen vara 
aktuellt att undersöka möjligheten att tillföra fler badbryggor. 
 
Beträffande förslagsställarnas önskemål att det vore positivt om 
medborgarförslaget kan utredas och prioriteras i närtid då ett 
genomförande av förslaget skulle innebära stor utdelning för 
medborgarna till en relativ liten kostnad, är det enligt förvaltningen 
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viktigt att påpeka att processen fram till att ett nytt bad kan anläggas 
är förenad med flera frågor som behöver undersökas. Exempelvis 
måste vattenprovtagning göras under två år i rad och 
bottensedimentprover tas. Under förutsättning att tagna prover är 
godkända påbörjas framtagande av exempelvis bygglov för 
brygganläggning och eventuellt tillstånd för vattenverksamhet. 
Råder dessutom badförbud vid platsen behöver detta kunna 
upphävas.  
 
Förvaltningen kommer i samband med kommande 
verksamhetsplaner återkomma med förslag på eventuella ytterligare 
platser, utöver en utökning av strandbadet i Tantolunden, där 
fördjupad utredning kan påbörjas kring nya badplatser inom 
stadsdelsområdet. 
 
Beträffande förslaget att anlägga fler bastuflottar anser 
förvaltningen att ytterligare en sådan i första hand bör placeras intill 
den befintliga bastuflotten vid Tanto strandbad. Anledningen till 
detta är att det inte råder badförbud vid platsen samt att det här 
redan finns infrastruktur som krävs såsom bryggor och vedbod. 
 
Vad gäller förslaget att anlägga ett kallbadhus inom 
stadsdelsområdet är det ett förslag som ligger utanför 
stadsdelsnämndens rådighet då det innebär att en större anläggning 
uppförs. Förvaltningen kommer med anledning av detta översända 
medborgarförslaget för kännedom till andra förvaltningar och 
kontor inom staden vilka kan vara aktuella att involveras vid ett 
eventuellt anläggande av ett kallbadhus.  
 
Beträffande förslaget att göra om befintliga båtbryggor till 
badbryggor är det en åtgärd som inte finns med i stadens 
handlingsplan för nya bad. I handlingsplanen anges däremot att 
båtplatser kan behöva avvecklas för att möjliggöra vissa badplatser.  
Då idrottsnämnden utgör kontaktyta gentemot bland annat 
båtklubbarna inom staden, där nämnda bryggor finns, föreslår 
förvaltningen att stadsdelsnämnden överför denna del av 
medborgarförslaget till idrottsnämnden för besvarande. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnarna. 
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Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Medborgarförslaget. 
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